



The Respite Services Directory for People with Special Needs

A valuable resource available through respiteservices.com, this directory offers a brief description of agencies and organizations offering a range of respite care options in the Sudbury and Manitoulin area.

For more information, contact us at the following address, or visit our website:

respiteservices.com

319 Lasalle Blvd, Unit 2
Sudbury, ON P3A 1W7
Phone: 705-566-3416 Fax: 705-521-7376

*For families living in Manitoulin Island, please contact
(705) 368-0756*

*For families living in Espanola and surrounding area,
please contact (705) 869-1564*

*For families living in Chapleau and surrounding area,
please contact (705) 864-0860*

E-mail: sudburymanitoulin@respiteservices.com



respiteservices.com

EVERYBODY NEEDS RESPITE. SOME NEED RESPITE CARE.



FUNDING PROVIDED BY
THE MINISTRY OF
COMMUNITY, FAMILY AND
CHILDREN'S SERVICES

What is Respite Care?

Respite care is a family support service that promotes active living and provides temporary relief from the physical and emotional demands involved in caring for a family member with a developmental and/or physical disability. Respite creates greater opportunities for all family members to live actively and participate in community activities while allowing caregivers time for themselves.

How do I get Respite?

By contacting staff at respiteservices.com you can connect with a Respite Resource Coordinator who will assist you in identifying your respite needs and connecting you to an appropriate respite opportunity. If needed, the Respite Resource Coordinator will provide short-term coordination in order to overcome barriers to receiving respite services.

How do I find out what options are available?

respiteservices.com, through the Directory of Respite Services, identifies most of



the respite options currently available in the Sudbury and Manitoulin area. As new respite options are developed within the system, respiteservices.com will be the central source for information.

Why should I be familiar with the CHAP Program?

The CHAP Program can answer your questions about respite, respite funding and hiring a worker registered on the database. If you are interested in providing support to a person with a developmental disability CHAP can tell you about worker opportunities.

About respiteservices.com

respiteservices.com comprises agencies funded by the Ministry of Community, Family and Children's Services. We collaborate to develop a more dynamic respite network for both children and adults in Sudbury and Manitoulin area. The website is co-hosted by the Children's Community Network and YWCA Sudbury.



Le Répertoire des services de relève pour les personnes ayant des besoins particuliers

Ressource utile offerte par l'entremise de respiteservices.com, ce répertoire renferme une courte description des organismes et des organisations qui proposent un éventail de services de relève dans la région de Sudbury et Manitoulin. Pour en savoir plus long, communiquez avec nous à l'adresse ci-dessous ou visitez notre site Web à respiteservices.com.

Sudbury : 705 566-3416 ou 1 877 272-4336

l'île Manitoulin: 705 368-0756

Espanola : 705 869-1564

Chapleau: 1 877 272-4336.

Courriel : sudburymanitoulin@respiteservices.com



respiteservices.com

TOUS ONT BESOIN DE RÉPIT, ET PARFOIS DE RÉPIT AVEC SOIN.



LE FINANCEMENT EST ACCORDÉ PAR LE MINISTÈRE DES SERVICES À L'ENFANCE ET À LA JEUNESSE.

En quoi consistent les services de relève?

Les services de relève, ce sont des services de soutien familial qui favorisent la vie active et qui assurent un répit temporaire des exigences physiques et affectives liées à la prestation de soins à un membre de la famille atteint d'une déficience intellectuelle ou physique. Grâce à ces services, tous les membres de la famille peuvent profiter d'un plus grand nombre d'occasions de mener une vie active et de participer à des activités communautaires. En outre, ils permettent aux soignants de passer du temps seul.

Comment puis-je avoir accès aux services de relève?

À partir du site respiteservices.com, vous pouvez communiquer avec la coordonnatrice des services de relève, qui vous aidera à définir vos besoins à ce chapitre et qui vous mettra en rapport avec les ressources nécessaires. Au besoin, la coordonnatrice des services de relève assurera la coordination à court terme afin de surmonter les obstacles qui, autrement, empêchent le client de recevoir des services de relève.



Pourquoi devrais-je me familiariser avec le programme CHAP?

Le personnel du programme CHAP peut répondre à vos questions concernant les services de relève, le financement des services de relève et l'embauche d'un travailleur inscrit à la base de données. De même, si vous avez envie de prêter assistance à une personne atteinte d'une déficience intellectuelle, le personnel du programme CHAP peut vous informer des possibilités qui s'offrent aux travailleurs.

Au sujet de respiteservices.com

respiteservices.com regroupe des organismes subventionnés par le ministère des Services à l'enfance et à la jeunesse. Nous collaborons dans le but de créer un réseau plus dynamique de services de relève pour les enfants et les adultes de la région de Sudbury et Manitoulin. Le site Web est hébergé conjointement par le Réseau communautaire pour enfants et le YWCA de Sudbury.

Où puis-je trouver les choix qui s'offrent à moi?

Le Répertoire des services de relève publié dans respiteservices.com renferme la plupart des services de relève actuellement offerts dans la région de Sudbury et Manitoulin. À mesure que de nouveaux services de relève s'ajouteront au système, c'est respiteservices.com qui sera la principale source d'information à leur sujet.